
                                                                       PROTOKÓŁ Nr XXI/20
                      z obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu
                     odbytej w dniu 28 października 2020 roku 

W obradach sesji uczestniczyło 12 radnych oraz:
Burmistrz Chodcza – Jarosław Grabczyński
Radca Prawny – Dorota Grabczyńska
Zastępca Głównego Księgowego – Monika Matuszewska 

a także sołtys oraz pracownik Urzędu Miasta i Gminy Chodecz.

  Proponowany porządek obrad 

1. Otwarcie.
     - stwierdzenie prawomocności obrad,
     - przyjęcie porządku obrad,
     -  przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
    - przedłożenie informacji przez Burmistrza Chodcza,
    - dyskusja,
3. Sprawozdania o odbytych posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej w okresie   
    międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.
     - dyskusja,
4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy      
    Chodecz na rok 2020.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - p. Matuszewska Monika,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -    podjęcie uchwały Nr  XXI/147/20,
5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XX/146/20 Rady Miejskiej w Chodczu z dniem
    17 września 2020r.  sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej  w 
    Chodczu.
       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie – p. Grabczyńska Dorota,
       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów,
       -     dyskusja,
       -     podjęcie uchwały Nr  XXI/148/20,
6. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych,
       -     przedłożenie informacji  w przedmiotowej sprawie  - Burmistrz,
       -     opinia Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej,
       -     dyskusja, 
       -     podjęcie uchwały  Nr  XXI/149/20,
 7. Interpelacje i zapytania  radnych.
 8. Sprawy bieżące  i  wolne wnioski.
 9. Zakończenie  obrad  sesji.

Ad.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.



W  Sali  konferencyjnej  Urzędu  Miasta  i  Gminy  Chodecz  przy  ul.  Kaliskiej  2  o
godz.9:00
Przewodnicząca Rady Miejskiej  w Chodczu – Pani  Anna Twardowska dokonała otwarcia
obrad XXI sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych oraz pozostałe osoby obecne
na  sali.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  stwierdziła,  iż  w  obradach  sesji  uczestniczy  11
radnych  na  stan  ustawowy  15  radnych,  wobec  powyższego  obrady  dzisiejszej  sesji  są
prawomocne  do  podejmowania  uchwał.  Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  przeszła  do
następnego  punktu  porządku  obrad  i  przedstawiła  proponowany porządek  obrad.  Poddała
porządek  obrad  pod  głosowanie.  Za  przyjęciem  porządku  obrad  głosowało  11  radnych,
przeciw 0 , wstrzymało 0, porządek został przyjęty. 

Przewodnicząca  odczytała  przyjęty  porządek  obrad  i  stwierdziła,  iż  Rada  Miejska
będzie obradowała według przyjętego porządku obrad. Następnie przekazała, iż protokół z
obrad XX sesji  został  sporządzony,  był  wyłożony do wglądu,  każdy zainteresowany miał
możliwość  zapoznania  się  z  protokołem  w  biurze  rady.  Protokół  został  poddany  pod
głosowanie.  Za  przyjęciem  protokołu  Nr  XX/20  głosowało  11  radnych,  przeciwnych  0,
wstrzymujących 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła, iż protokół z poprzedniej sesji został
przyjęty 11 głosami za. 

Ad.2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Pani  Anna  Twardowska  poprosiła  Burmistrza
Chodcza  o  przedłożenie  sprawozdania  z  działalności  międzysesyjnej.  Burmistrz  udzielił
informacji,  iż  okres  ten  obfitował  w  wiele  zdarzeń  mających  wpływ  na  funkcjonowanie
Urzędu Miasta i Gminy Chodecz, między innymi:
- w Starostwie Powiatowym we Włocławku odbyło się spotkanie,  w którym uczestniczyli
Burmistrz Chodcza,  Radny Wiesław Feliniak, Radny Roman Łuczak , Starosta Włocławski,
Wicestarosta  i  członkowie  Zarządu  Powiatu  oraz  dyrektor  Powiatowego  Zarządu  Dróg
Wojewódzkich.   Spotkanie  dotyczyło  przebudowy  drogi  relacji  Chodecz  –  Modlibórz.
Starostwo Powiatowe ogłosiło przetarg na wyłonienie wykonawcy odnośnie zlecenia projektu
przebudowy drogi. Spotkanie zakończyło się sukcesem dla mieszkańców gminy Chodecz a
także  użytkowników  tej  drogi,  gdyż  droga  od  Chodcza  do  Sobiczew  będzie  poszerzona,
zaprojektowana będzie ścieżka pieszo – rowerowa, ciąg pieszo – jezdny z oświetleniem przez
las.  Powiat  Włocławski  planuje zakończenie prac odnośnie projektu do końca  maja  2021
roku,  żeby  w  przyszłym  roku  złożyć  wniosek  o  dofinansowanie  z  Funduszu  Dróg
Samorządowych. 
- na ukończeniu jest remont zabytkowego wiatraka koźlaka. Zostanie spełniona sugestia Pani
przewodniczącej  Rady Miejskiej,  zostanie  wybrany i  do zatwierdzenia  „kogut”,  który ma
zostać umieszczony na dachu. 
-   w ubiegły czwartek tj.  22.10.2020r.,  odbyły się  przetargi  na  drogi  gminne,  które  będą
przebudowywane  w  2021r,  są  to  inwestycje  dofinansowane  z  Funduszu  Dróg
Samorządowych: droga w Witoldowie, Ignalin – Kromszewice i droga przy Sosence. 
- odnośnie dróg gminnych finansowanych z Funduszu Dróg Samorządowych, na odcinku 6
km z Chodcza do Niwek i do Woli Adamowej, wciąż nie ma jeszcze rozstrzygnięcia naboru.
- Urząd Gminy jest po przetargu na rewitalizację obiektów gminnych, odbyło się spotkanie z
osobami  zarządzającymi  tymi  obiektami,  żeby  ustalić  kolejność  prac.  Przetarg  jest



rozczłonkowany na 6 inwestycji: będzie remontowanych 5 świetlic wiejskich i amfiteatr. Ze
spotkania został sporządzony protokół. 
-  w związku nieustającą pandemią szkoła podstawowa w Chodczu przeszła  częściowo na
nauczanie pół zdalnie dotyczy to klas IV-VIII oraz stacjonarnie dotyczy to klas I-III. 
- Burmistrz informuje, że związku z pandemią COVID-19 Urząd Miasta i Gminy Chodecz
oraz  podległe  jej  jednostki  organizacyjne  funkcjonują  normalnie  z  zachowaniem  zasad
epidemiologicznych tj. zakrywanie ust i nosa oraz dezynfekcja rąk. Nieczynna jest tylko kasa
Urzędu Gminy, numery kont są aktualne i do wglądu każdego zainteresowanego na stronie
gminy Chodecz i BIP. 
Radni pytań nie mieli. Na tym zakończono. 

Ad.3   Sprawozdania  o  odbytych  posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej  w  okresie
międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  poprosiła  Przewodniczących  Komisji  stałych  o
przedłożenie sprawozdań ze swych posiedzeń  w okresie międzysesyjnych. 

1) Komisja Budżetów i Finansów – radny  Stempczyński Jerzy przedstawił,  iż w okresie
międzysesyjnym Komisja odbyła jedno spotkanie.  Omawiano zmiany do budżetu na 2020
rok,  zmianę uchwały w sprawie  nabycia  nieruchomości  w Chodczu oraz  sprawy bieżące.
Komisja pozytywnie zaopiniowała zmiany do uchwał. 

2) Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu – radny Stempczyński Jerzy przedstawił, iż w
okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno spotkanie.  Przewodnia tematyka dotyczyła
zabezpieczenie  placówek  oświaty   związanych  z  rozprzestrzeniającym  się   Covid-19,
wdrożono  rygory  sanitarne,  szkoła  przeszła  częściowo  na  nauczanie  zdalne,  z  uwagi  na
wprowadzony zakaz zgromadzeń powyżej 5 osób, wyłączono z użytkowania halę sportową w
Chodczu.  Kwestionowano ogólne uwagi dyrektora SP dotyczące boisk szkolnych, a także
wprowadzono  niewielkie  poprawki  do  projektu  regulaminu  oświaty-  ten  temat  będzie
omawiany jeszcze na osobnym spotkaniu. Zrodził się ponownie pomysł, aby złożyć wniosek
do Urzędu Marszałkowskiego o poszerzenie drogi wojewódzkiej Chodecz – Przyborowo. 

3)  Komisja  Skarg,  Wniosków i  Petycji  –  radny Łuczak Roman przedstawił,  iż  w okresie
międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 

4) Komisja Rolna – radny Feliniak Wiesław przekazał, iż w okresie międzysesyjnym Komisja
odbyła  jedno  posiedzenie,  23  września  bieżącego  roku.  Na  wniosek  burmistrza,  było  to
posiedzenie  Komisji  nadzwyczajnej,  tematem  posiedzenia  był  plan  rozbudowy  drogi
powiatowej  Chodecz – Modlibórz nr 2928 C. Na tym spotkaniu uczestniczył Wicestarosta
Jan  Ambrożewicz  i  przewodniczący  Rady  Powiatu  Zygmunt  Stanisław  Wierzowiecki.
Początkowo projekt  drogi  obejmował  konkretną  modernizacje  na  terenie  gminy Lubienia
Kuj., droga miała zostać poszerzona, ma być pas pieszo – rowerowy i oświetlenie a od strony
Chodcza  droga  miała  zostać  tylko  poszerzona.  Przy  udziale  Pana  Burmistrza  i  radnego
Łuczaka doszliśmy do porozumienia w Starostwie Powiatowym, że projekt drogi będzie nie
tylko  poszerzony   przez  las  Sobiczewski  ale  również  będzie  pas  pieszo  –  rowerowy  i
oświetlenie. 



5) Komisja Obywatelska i Ochrony Środowiska – radna Kwiatkowska Ewa, oznajmiła, iż w
okresie międzysesyjnym Komisja nie odbyła posiedzenia. 

6) Komisja Rewizyjna – radna Turbiak Monika przedstawiła, iż w okresie międzysesyjnym
Komisja nie odbyła żadnego posiedzenia. 

Informacyjnie do protokołu  Pani Przewodnicząca Twardowska Anna oznajmiła, że na sali
konferencyjnej w tej chwili obecnych jest 12 radnych. 

 Dyskusji nie było.

Ad.4. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i
Gminy Chodecz na rok 2020. 

Przewodnicząca o przedłożenie informacji w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2020 poprosiła Panią
Monikę Matuszewską. Pani Monika poinformowała, iż w toku realizacji budżetu dokonuję się
następujących zmian m.in. kwotę dochodów budżetu zastąpiono nową kwotą 34.239.301,65
zł,  wydatki  budżetu  kształtują  się  nową  kwotą  32.235.411.65  zł,  decyzją  wojewody
zwiększono  o  kwotę  267.534,23  zł  na  wypłatę  podatku  akcyzowego  dla  rolników  za  II
półrocze, zwiększył też plan na wypłacenie zasiłków stałych o kwotę 6.816,00 zł, zwiększył
dotację na wypłacenie wynagrodzenia za sprawowanie opieki i obsługę tego zadania o kwotę
582,00 zł, zwiększył plan usługi opiekuńcze o kwotę 5.999,00 zł, zwiększył dofinansowanie
zadań realizowanych w ramach programu „ Posiłek w szkole i w domu” o kwotę 90.000,00 zł.
Uchwałę  budżetową wprowadzono  po  stronie  planu  i  wydatków z  Rządowego  Funduszu
Inwestycji  Lokalnych o kwotę 624.254,00 zł,  te środki są już przeznaczone na inwestycje
zaplanowane na 2020 rok. 
Zwiększono  wypłatę  zasiłku  celowego  o  kwotę  620,00  zł,  są  to  dobrowolne  wpłaty  na
wydzielonym koncie w ramach pomocy usuwania skutków wichury. Zaktualizowano plany po
stronie dochodów i po stronie wydatków. Po stronie dochodów zwiększono wpływy z podatku
rolnego od osób prawnych, wpływy z podatku leśnego od osób prawnych, wpływy z podatku
od środków transportu od osób prawnych i fizycznych, wpływy z opłaty targowej, wpływy z
opłaty ze zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, wpływy z innych lokalnych opłat
za  zagospodarowanie  odpadami.  Zmniejszono  dotację  z  Narodowego  Funduszu  Ochrony
Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  o  dofinansowanie  w  formie  dotacji  realizacji
przedsięwzięcia „Usuwanie odpadów z folii rolniczych, siatki i sznurka do owijania balotów,
opakowań po nawozach i  typu Big  Bag- realizacja  tego zadania  została  przesunięta  na I
kwartał 2021 r. Po stronie wydatków bieżących zwiększono plan wydatków na wpłatę przez
gminę na rzecz izb rolniczych w wysokości 2% uzyskanych wpływów z podatku rolnego o
kwotę 10.000,00 zł, zwiększono plan wydatków o kwotę 25.000,00 zł na zakup wyposażenia
w  Radzie  Miejskiej  w  Chodczu,  zwiększono  plan  wydatków  na  wypłatę  wynagrodzeń
osobowych pracowników o kwotę 30.000,00 zł,  zwiększono plan wydatków na składki na
ubezpieczenie  społeczne  o  kwotę  4.000,00  zł,  zwiększono  plan  wydatków na  składki  na
Fundusz  Pracy o kwotę  1.000,00 zł,  zwiększono plan  wydatków o  kwotę  25.000,00 zł  z
przeznaczeniem  na  wykonanie  zadań  związanych  z  zarządzaniem  kryzysowym  w  czasie
pandemii Covid-19, zwiększono plan wydatków na zakup materiałów o kwotę 11.300,00 zł,



zwiększenia  te  pochodzą  ze  zwiększenia  wpływów  z  opłat  ze  zezwolenia  na  sprzedaż
napojów alkoholowych.   Wprowadzono nowe zadanie pt.  „Monitoring wizyjny na terenie
miasta  i  gminy  Chodecz”  (Plac  Kościuszki,  zejście  nad  jezioro  chodeckie)  w  kwocie
30.000,00zł, środki te pochodzą ze zmniejszenia zadania w kwocie 30.000,00 zł pt. „Zakup
nieruchomości  zabudowanej  2  budynkami,  działka  nr  371  położona  w  Chodczu  przy  ul.
Kościuszki”.  Pozostałe  zmiany w planie  finansowym w zakresie  wydatków dokonuje  się
celem zapewnienia realizacji zadań i  funkcjonowania urzędu. Radny Sikorski zadał pytanie,
gdzie  będzie  planowany podgląd  monitoringu.  Burmistrz  udzielił  odpowiedzi,  że  podgląd
będzie możliwy w Urzędzie.   Opinia Komisji Budżetu i Finansów jest pozytywna. Zastępca
przewodniczącej Rady odczytał projekt uchwały a następnie uchwała została poddana pod
głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała nr XXI/147/20
została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XX/146/20 Rady Miejskiej w Chodczu
z  dniem  17  września  2020r.,  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości
położonej w Chodczu. 

Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej podjęcia w/w uchwały poprosiła
Panią Mecenas. Pani Dorota Grabczyńska poinformowała, iż konieczność zmiany uchwały
wynika   zgodnie  z  wskazaniem Wydziału  Nadzoru  i  Kontroli   Kujawsko –  Pomorskiego
Urzędu Wojewódzkiego.  W uchwale  nie  powinna  być  wskazana kwota  za  ile  kupujemy
nieruchomość.  Dlatego  z  uchwały  wykreślamy  kwotę  nieruchomości,  pozostała  treść
pozostaje bez zmian. Radni pytań nie mieli. Opinia Komisji jest pozytywna. Przewodnicząca
odczytała projekt uchwały następnie uchwała została poddana pod głosowanie. Za głosowało
12 radnych, przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XXI/148/20 została podjęta i stanowi
załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

Przewodnicząca o przedłożenie informacji dotyczącej uchwały w sprawie zaliczenia
dróg do kategorii dróg gminnych poprosiła Pana Burmistrza. Pan Grabczyński oznajmił, iż
chcąc  ubiegać  się  o  środki  z  Urzędu  Wojewódzkiego  w  ramach  Funduszu  Dróg
Samorządowych składając wnioski o dofinansowanie, każda droga gminna musi mieć nadany
numer.  Z uwagi na to, że wymienione w uchwale drogi tj. : Szczecin 0,330 km Dz. Nr 40
Obr. Szczecin oraz Lubieniec 0,220 km Dz. Nr 229 obr. Lubieniec nie mają nadanego numeru
niezbędne jest podjęcie tej uchwały. Gmina w przyszłości partycypuje o dofinansowanie na
przebudowę tych dróg, dlatego zachodzi konieczność nadania numerów tym drogom. Radni
pytań  nie  mieli.  Komisja  zaopiniowała  uchwałę  pozytywnie.  Projekt  uchwały  został
odczytany,  następnie uchwała została poddana pod głosowanie.  Za głosowało 12 radnych,
przeciw 0, wstrzymujących 0. Uchwała Nr XXI/149/20 została podjęta i stanowi załącznik do
niniejszego protokołu. 

 



Ad.7. Interpelacje i zapytania radnych.

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań radnych.

Ad.8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Sołtys  miejscowości  Przysypka  Banasiak  Józef  zwrócił  się  do  Rady  o  pomoc  w
rozwiązaniu problemu, wyrzucaniu odpadów mokrych przez właściciela sklepu przy drodze
gminnej.  Przewodnicząca  Rady  zakwestionowała  przyjrzeniu  się  bliżej  sprawy  i  jej
rozpatrzeniu.

       Głos zabrała również radna i sołtys miejscowości Mstowo, pani Adryjańczyk Anna,
dziękując w imieniu mieszkańców swojej miejscowości za wykonaną inwestycję drogową. 

Ad.9. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  powiedziała,  iż  zamyka  obrady  XXI  sesji  Rady
Miejskiej  w  Chodczu  i  dziękuje  za  przybycie  radnym  oraz  pozostałym  gościom.  Sesja
zakończyła się o godz. 09:41. 

Przewodniczący
Rady Miejskiej

          Anna Twardowska 

Sporządziła:
Pszczółkowska Anna


